
PARARATSASTUSKOMITEAN KOKOUS     MUISTIO 2/2022 

 

PAIKKA: etäkokous 

AIKA: 14.3.2022 klo 17.00-20.00 

OSALLISTUJAT: Päivi Anttila, Maritta Enqvist, Marja Mikola, Matti Lahtinen, Katja Sipola, Johanna 
Höglund, Hanna Talvitie 
 

PAIKALLA OSAN KOKOUSTA: Osmo Metsälä (SRL hallitus), Marissa Henttinen (aluetoiminta), Eeva 

Kaartinen (sääntövaliokunta) 

 

 

ASIALISTA 

 

1. Kokouksen avaus 

Päivi avasi kokouksen klo 17.  

 

2. Edellisen kokouksen muistion hyväksyminen 

Kirjataan sähköpostikommenttien jälkeen korjattu edellisen kokouksen (11.1.2022) muistio 

hyväksytyksi. 

 

3. Asialistan hyväksyminen 

Hyväksyttiin asialista kahdella puheenjohtajan ehdottamalla asialisäyksellä. Esittelyjärjestystä 

muokataan tarpeen mukaan, jotta vastuuhenkilöt voivat olla heitä koskettavien asioiden 

käsittelyssä.   

 

4. Ei julkinen   

 

5. HUJO:n ja lajikomiteoiden yhteistyö 

 

Päivi kertoi HUJO:lta tulleesta sähköpostista, jossa toivotaan yhteistyön tiivistämistä esimerkiksi 

siten, että HUJO:n edustaja (tai edustajat) osallistuisi komitean kokouksiin ainakin osan ajasta.  

 

Komitea kannatti lämpimästi yhteistyötä, ja toivoi, että HUJO:n edustaja(t) osallistuu komitean 

järjestämään lajiseminaariin ja muihin tilaisuuksiin. Komitea ehdottaa, että HUJO:n edustajista, 

komitean kilpailutoiminnasta vastaavista (Marja ja Johanna), sääntövaliokunnan lajiedustajasta 

(Eeva Kaartinen) sekä SRL:n hallituksen lajivastaavasta (Osmo Metsälä) koostuva ryhmä kokoontuisi 

säännöllisesti etäyhteydellä viikkoa ennen komitean kokousta käsittelemään kilpailutoiminnan 

asioita. Näin komitean jäsenet voivat tuoda HUJO:n terveiset tuoreeltaan komitean kokoukseen 

joko tiedoksi, keskusteluun tai päätettäväksi. Hanna luo Teams-kokouskutsut, mikäli HUJO hyväksyy 

ehdotuksen. 

 



6. Komitea-asiat 

 

6.1 Komitean jäsenten toimikaudet  
 

Päivitetyn Hyvä Hallintotapa ohjeistuksen myötä lajikomitean jäsenen toimikausi on kaksi vuotta 

(ennen yksi vuosi). 

- Kunkin jäsenen toimikausi kestää kaksi vuotta.  

- Lajikomiteoiden jäsenistä on vuosittain erovuorossa puolet. 

- Tämän jälkeen menee automaattisesti niin, että puolet ovat erovuorossa vuosittain. 

 

Vuosi 2022 on siirtymäkausi ja komitean jäsenten tulee sopia keskenään, kenellä on nyt ensin 

vuoden jakso ja kenellä kahden vuoden jakso. Komitea arpoi erovuoroiset, ja arpaonni suosi 

seuraavia: Johanna, Katja ja Matti. Näin ollen kaksivuotiskausi on Päivillä, Marjalla ja Marittalla. 

Hanna toimittaa erovuoroisten nimet Minttu Kuusistolle, joka kirjaa toimikaudet SRL:n 

rekisteriin. 

 

6.2 Komitean budjetti 

 

Käytiin läpi Jutan (urheilujohtaja) toimittama budjetti sekä Hannan siihen tekemä karkea 

komitean budjettiosuuden jaottelu. Toiveissa on, että budjetinseurantamahdollisuudet 

kehittyvät, kun SRL:n kirjanpitojärjestelmää ja talousohjesääntöä päivitetään. 

 

6.3 Komitean kokoukset 

 

Special Olympics-mestaruuskilpailut käydään tänä vuonna normaalia myöhempään, 12.-

13.11.22, joten tarkistettiin tästä johtuen kokouspäivämääriä. Loppuvuoden kokouspäiviksi 

sovittiin 22.8. (aiemmin sovittu), 5.10. klo 16.30 (uusi kokouspäivä) ja 12.11. (SO-mestaruuksien 

yhteydessä). Lisäksi pidetään kalenterissa varalla aiemmin sovittu 28.11. kokous, joka pidetään, 

jos asialistalla on tähän kokoukseen asioita.  

 

6.4 Lajikomiteoiden viestintä 

 

Kerrattiin SRL:n viestintäpäällikkö Kati Hurmeelta lajikomiteoille tammikuussa tullut viesti, ja 

sovittiin ensimmäiseksi toimenpiteeksi, että Matti ja Heidi Manninen työstävät jutun Suomen 

ensimmäisestä paravaljakkoluokittelusta julkaistavaksi SRL:n viestintäkanavissa.  

 

Lisäksi ideoitiin, että lajiseminaarissa voisi olla luokitteludemo, jota voisi samalla hyödyntää 

myös muussa viestinnässä.    

 

 

 

 

 



7. Kilpailuasiat 

 

7.1 Kilpailukalenterin tilanne 

Ypäjälle julkaistiin nopealla aikataululla kansallisen tason kilpailukutsu, jotta uusillakin 

ratsastajilla olisi mahdollisuus tehdä kvaali hallimestaruuksia varten. Lisäksi Suonenjoelle on 

tulossa kansallinen luokka vielä keväällä. Aluekilpailuja on tulossa runsaasti varsinkin Hämeen 

alueelle.  

 

Keskusteltiin kilpailukalenterin rakentamisesta. Lisäksi muistutetaan, että kilpailukutsut tulee 

hyväksyttää KIPA:n kutsuntarkistusjärjestelmän kautta. Näin kutsuntarkistaja (Osmo) saa tiedon 

asiasta sähköpostitse, ja hoitaa asian kuntoon niin pian kuin ehtii. Marja kertoi, että pyrkii 

valmistelemaan ensi vuoden kilpailukalenterirungon jo tämän vuoden puolella. Toisaalta Osmo 

muistutti, että kouluratsastuskalenterin rakentaminen menee usein pidemmälle, joten tarkkoja 

päivämääriä ei välttämättä voida vielä saada. 

 

 

7.2 SRL:n hallituksen vahvistama sääntölisäys pararatsastussääntöihin 

Keskusteltiin sääntömuutossisällöstä.  

Päätös: Komitea esittää hallitukselle uudelleen käsiteltäväksi sääntövaliokunnan ja komitean 

sääntömuutoksen, jossa esitettiin tämä vuosi 2022 siirtymäajaksi ratsukkokohtaisiin kvaaleihin 

siirtymisessä.  Lisäksi komitea ja sääntövaliokunnan lajiedustaja haluavat palauttaa valmisteluun 

HUJO:n tekemän sääntöesityksen prosenttirajan osalta, koska päätös ei ole pararatsastajille 

tasa-arvoinen. Käsittelyn sekä päätöksen katsotaan tapahtuneen virheellisessä järjestyksessä. 

 

HUJO:n esitys ja SRL: hallituksen hyväksymä lisäys pararatsastussääntöihin: 

Ne ratsastajat, joilla on kansallinen yli 62 prosentin tulos pararatsastuksen kansallisesta 
kilpailusta FEI:n joukkue- tai henkilökohtaisesta ohjelmasta viimeksi kuluneiden 5 vuoden 
aikana, voivat ottaa osaa kansallisiin pararatsastusluokkiin kaikilla hevosilla. SM-kilpailuihin 
osallistuminen on kuitenkin mahdollista vain SM-sääntöjen mukaan. 
 
7.3 Kilpailunjärjestäjien ohjeiden selkeyttäminen  

Hämeen alueella on laadittu hyvä ohjeistus kilpailuiden järjestämiseen, jota voidaan hyödyntää 

myös SRL:n pararatsastuksen nettisivuilla.   

 

7.4 Kehitysvammaisten ratsastajien kansainväliset kilpailumahdollisuudet (Riikka Pyykön viestit 

asiasta) 

Keskusteltiin lyhyesti asiasta. Komitea valtuuttaa Riikka Pyykön hoitamaan asiaa FEI:n suuntaan. 

Matti selvittää Virtus-kilpailuiden sekä siihen liittyvän luokittelun tämän hetken tilanteen ja 



tarvittavat toimenpiteet. 

 

7.5. Luokitteluasiat  

Luokittelutilaisuuteen Ypäjällä 5.3. osallistui neljä ratsastajaa. Luokittelijana Patricia Hirn.  

 

Patricia on myös tehnyt aiemman ratsastusluokittelun perusteella Suomen ensimmäisen 

paravaljakkoluokittelun. Toinen luokittelu on jo tämän jälkeen tehty ja kolmas tulossa. 

Paravaljakkoajossa ryhmiä on vain kaksi, ja luokittelu voidaan normaalisti tehdä joko suoraan 

paravaljakkoon tai mahdollisen aiemman pararatsastuksen luokittelun perusteella. 

Pararatsastuksessa on joitakin profiileja (20, 23, 29, 30, 36, 37a, 37b, 38, 39, 42, 48), jotka eivät 

kuitenkaan ole luokittelukelpoisia paravaljakkoajossa.  

 

8. Koulutusasiat 

 

Tulossa 

8.1 Alueille on esitetty toive, että joku alueista ottaisi tehtäväksi Pararatsastuksen 

avustajakurssin järjestämisen. Kurssi voi olla toteutukseltaan joko etä- tai lähikurssi. 

8.2 Koulutuomareiden koulutus toteutetaan syksyllä jonkun kilpailun yhteydessä (mahdollisesti 

Ypäjän lokakuun kilpailu). Marjukka Manninen ja Tanja Takkula vastaavat järjestelyistä. 

8.3 Luokittelijakoulutus on siirretty syksylle koulutettavan henkilökohtaisista syistä sekä 

kouluttaja Patrcia Hirnin kalenterista johtuen.  

8.4 Pararatsastajien psyykkisen valmennuksen Teams-koulutus järjestetään 23.3.22 Kutsu on 

julkaistu. Järjestelyistä vastaa Hämeen alue/Riikka, kouluttajana Sanna Sassi. Komitean 

puheenjohtajana Pätkä on luvannut Riikan esityksestä koulutukselle 100 euron tappiotakuun 

(jos osallistumismaksut eivät peitä kouluttajan kuluja kokonaan). 

8.5 Minileirit pararatsastuksen ohjaajakoulutuksien yhteydessä. Kokouspäivänä on saatu 

Hevosopistolta vahvistus, että leirit voidaan toteuttaa. Kevään leirille voidaan ottaa max. 10 

osallistujaa hevoskapasiteetista johtuen. Ilmoittautumiset avataan Hevosopiston 

järjestelmään. Tämän jälkeen Hanna tiedottaa leireistä SRL:n kanavissa. 

 

Toteutuneet 

8.6 Kilpailusääntökoulutus (Teams) 16.2.22. Koulutukseen osallistui 17 henkilöä. Webinaarin 

materiaali on jaettu SRL:n nettisivuille. Webinaarista on tullut myönteistä palautetta. 

 

9. Aluetoiminta 

9.1 Todettiin alueiden paravastaavat: 

Etelä-Suomi Anne Sara-aho, 050-5511990, anne.sara-aho@ratsastus.fi 

Häme Riikka Pyykkö riikka.pyykko@outlook.com 

Itä-Suomi Jaana Seppänen itis.aluevalmennus@gmail.com  

Kaakkois-Suomi Heidi Eklund,  heidi.eklund10@gmail.com 
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Keski-Suomi Aluejaoston puheenjohtaja Heidi Leiniäinen,leidihei@gmail.com 

Lounais-Suomi Marja Mikola marja@mikolat.fi 

Pohjanmaa Pienlajivastaava Tarja Seurujärvi tarja.seurujarvi@gmail.com, Sanna Koskiluhta 

Pohjois-Suomi Mari Päivärinta, (koulu ja para), 0401606079 / mari.paivari@gmail.com 

 

9.2 Katja järjesti alueiden paravastaaville ja puheenjohtajille Teams-tapaamisen 6.3.2022  

Tapaamisessa oli hieman teknisiä ongelmia. Kokouksessa oli paikalla kaksi 

pararatsastusvastaavaa ja puheenjohtajat viideltä alueelta.  Marissa kertoi, että puheenjohtajat 

ovat kiitelleet, että tapaamisesta sai hyödyllistä tietoa. Tapaamisesta on tehty muistio, jonka 

yhteydessä osallistujille on lähetetty myös Hämeen alueen tekemät kilpailuiden 

järjestämisohjeet. 

 

9.3 Tammikuulta maaliskuulle siirtyneet aluepäivät ovat 25.-27.3.22. Marjalla on sovittuna 

tunnin puheenvuoro pienten lajien pajassa la klo 9-11.45. Pätkä toivoo, että tapaamisessa 

sovittaisiin kuka alueista ottaisi vastuun avustajakurssin järjestämisestä (joko etä- tai 

lähikoulutus). Käsittelyssä myös Hämeen alueen kisajärjestämisohje sekä 

sääntökoulutusmateriaali. Lisäksi Työpaja ”Mitä olet halunnut tietää pararatsastuksesta?”. 

Komitean edustajana aluepäiville menee lauantaiksi mukaan myös Katja, ja Marja on mukana 

aluepäivillä perjantain ja lauantain Lounais-Suomen pararatsastusvastaavana. 

 

 

10. Muut asiat 

10.1 Paravaljakkoajo 

Matti on pitämässä Heidi Sindan kanssa palaverin kevään kokeilutilaisuuksista, jonka jälkeen 

tehdään ja julkaistaan kutsut. Matti valmistelee yhteistyössä valjakkokomitean kanssa 

Paravaljakkokortin tekstimuutokset sekä mahdollisia sääntöasioita.  

10.2 Käytiin läpi Hevoset -messujen ohjelma. Komiteasta tapaamisessa ovat ohjelmaan liittyen 

paikalla Hanna, Päivi ja Katja, mutta muutkin komiteasta ovat tervetulleita mukaan. Lisäksi 

Tampereella on vertaistukijoiden tapaaminen, johon osallistuvat Hanna ja Päivi. 

 

Pararatsastustoimijoiden tapaaminen:  

10.00 Aloitus, tervetuloa ja tapaamisen ohjelma 

10.10- 10.40 Jaana Seppänen: hevosen hyvinvointi pararatsastuksessa 

10.40-10.45 tauko 

10.45-11.15, Paneelikeskustelu, jonka päätteeksi osallistujien kysymyksiä 

11.15-11.30 Ajankohtaisia asioita ja päätös 

 

Katja varmistaa, että Jaanan puheenvuoro on edelleen tulossa (alustavasti sovittu jo aiemmin). 

Hanna tekee ja julkaisee kutsun.  

10.3 Liikuntamaa 11.-13.5.  

Sovittiin työvuorot. Maritta pääsee mukaan perjantaina ja Matti keskiviikon ja torstain. Hanna 
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on mukana kaikkina päivinä. Sappeen ratsastussimulaattori ei valitettavasti ole enää 

käytettävissä messuilla. Osastolla on keppihevosrata, pyörätuolivaljakkoajoa, apuvälineiden 

esittelyä sekä mahdollisesti puuhevoset, joiden selkään voi nousta. 

10.4 Vermon Lions-toimikunta. Hanna kertoi terveiset: toimikunnalla on tällä viikolla kokous, 

jossa käyvät läpi toimintansa jatkoa.  

10.5 Marja on hakenut Katja Karjalaiselta apuvälineitä täydennykseksi koulutuksien ja messujen 

apuvälineiden esittelylaukkuun. Marja pyytää Katjaa lähettämään laskun hankituista välineistä 

(ohjat 80 e ja jalustimet 50 e) parakomitealle (Hannalle).  

10.6 Hanna on saanut työnumeron 040 6490781. Hanna on talvilomalla viikon 17. 

 

11. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.00. 


